
Lihme vandværk 
Generalforsamling 30. marts 2023 

13 fremmødte inkl. Bestyrelsen. 
Valg af dirigent:  Ove Møller Bech 

Generalforsamlingen er lovlig indkaldt. 

Mødet blev afholdt i henhold til dagsorden: 

Formanden med bestyrelsens beretning:  
Der blev foretaget en vandrørsrensning 
Vil gøre det igen i år. Det vil spare på pumperne.  
Vi vil tage 10% af vandmålerne ud til kontrol. 
Hvis de er i orden, kan de måske køre i 8 år mere. Batterierne kan holde i 8 år 
mere. 
Vi har haft service på vandværket, og det var som det skulle være 
Der er et spørgsmål om grønt område ved boring. Der er ikke sket mere. Vi 
venter og ser. 
Hvad med PFAS? Det er kontrolleret og der er ingenting.  
Men der skal yderligere kontrol på. Der skal kontrolleres for 10 typer af PFAS 
mere.  
Alle boringer i Skive kommune er kontrolleret og godkendt. 
Indvindingen godkendt; indvindingsområdet er meget stort.  
Vi har ikke råd til at købe det, eller betale lodsejerne for at lade det lige brak.  
Det kan vi ikke, i så fald går vi over til Skive vand. 
Beretningen er godkendt.  

Kassererens beretning: 
”Vi har underholdt det offentlige”.  
Mange nye lover og nye regnskabslover, som omfatter dokumentation og 
hvidvask. 
Alt skal digitaliseres. Det koster. Det trækker vi så længe som muligt. 
Kubikmeter prisen er hævet. Men alligevel kører vi for tiden med underskud.  
Vi har brugt 40 000 mere på el i forhold til sidste år. 
Med hensyn til forurening er måleværdierne er sat meget lavt.  Man kan finde 
næsten hvad som helst i meget små koncentrationer.  
Indvindingsområdet skal beskyttes. 
Vi kan ikke finansiere indvirkningsområdet.  
Vi kan ikke følge med prisudviklingen fordi vi er for små. 

Budget for 2024 blev godkendt 
Budgettet er baseret på 2023 og regnskabet for 2022 



Vi har pumpet mindre vand og har derved noget mindre indtægt. 
Vi er fortsat billigere end Skive vand. 
Det er lidt paradoksalt at administrationsdelen er lige stor for Lihme og Skive. 
Digitaliseringen koster. Skive vand har bugt 1000 000 på digitalisering. 
Vi har ikke længer lov til at være lavteknologisk. 
Vi må se hvad det ender med.  
Vi betaler for tiden kr. 5,70 pr m3. 
Det vil koste måske 8 – 12 000 pr husstand at blive tilkoblet Skive vand. 
Skive vand vil vurdere boringen.  
Prisen er afhængig af boring og rør og om den nuværende boring kan fortsætte. 
Skive vand er ikke interesseret i at nedlægge de små vandværker, så vi må se 
hvad det ender med.  
 
Regnskabet blev enstemmigt vedtaget ved håndsoprækning. 
Budgetter er vedtaget for 2023 og 2024. 
 
Britta, Lars og Kristian er genvalgt. 
Vi fortsætter med Revision Limfjorden.  
Vi får en regnskabsassistance. Revision er for dyrt. 
Vi bruger kun en revisorgennemgang. 
 
Eventuelt:  
Claus Bjerre: Jeg får for lidt vand. Hvad gør vi? Mangler vand ved brug af 
højtryksspuler. Trykket er godt nok. Der mangler flow. 
Kan sidde noget i røret. Det er kommet i løbet af de sidse par år. 
Det må vi kigge på. Lars finder ud af det.  
 
Afslutning ved formanden:  
Tak for god ro og orden, 
 
Referent: Gunnar  


